

DH Bus behaviour / safety policy and code of conduct

2025 – 2026

1.1 The following code of conduct applies to students travelling on DH school buses:

Behaviour: Respect for others and their property

Students must:

- Respect other passengers and their possessions
- Follow the driver's directions without argument
- Not interfere with the bus property, equipment or signs
- Respect fellow students and the Bus Assistant.

Behaviour: Waiting for pick up

Students must:

- Wait at a suitable distance until their line goes to the bus
- Stand quietly without shouting or calling out
- Board the bus sensibly – without pushing others or preventing them from entering the bus

Behaviour: On the Bus

Students must:

- Sit one student per one seat
- Remain seated throughout the journey and use a seatbelt
- Sit still and listen to the Bus Assistant

Student must NOT:

- Speak to or distract the driver unless there is an emergency
- Stand in front of the driver on the stairwell
- Use the emergency exits or doors unless the driver instructs them to, or if there is a genuine emergency
- Eat or drink on the bus
- Use foul or abusive language on the bus
- Bully, fight, spit or display aggressive behaviour
- Throw items or damage the inside or outside of the bus. If damage is caused the police will be contacted
- Change seats during the journey
- Block the aisle or seats during the journey

- Possess, discuss or distribute inappropriate or offensive material
- Use a recording device to obtain images, audio or video of the driver or any passengers
- Place their feet on the seats
- Do any damage to the bus seats or any other.

Behaviour: Using approved bus stops

Students must:

- Only board or leave the bus at the correct bus collection/drop off point

Behaviour: Leaving the bus

Students must:

- Wait for the bus to stop before standing to get off
- Leave the bus in an orderly manner
- Never cross the road directly in front of or behind the bus
- Use pedestrian crossings where available
- Allow the Assistant to accompany them to the house door, or gate

Behaviour: In an emergency

Students must:

- Wait until the bus stops before standing to get off
- Leave the bus in an orderly manner
- Wait in the area indicated by the driver and the Assistant

Student must NOT:

- Interfere with the emergency equipment

1.2 Students are required to respect the rights of other passengers to a safe and enjoyable journey.

1.3 Parents will be expected to sign this policy when the agreement is signed for bus transport and payment is made with the accountant

2 Sanctions for Unacceptable Behaviour on the bus:

2.1 As part of its commitment to providing a safe environment for the transport of children and young people to and from school. The School Management reserves the right to remove a student from the bus transport if a student's behaviour is deemed unacceptable.

2.2 After meetings with parents and warnings being issued without action from the parents to improve the student behaviour, the parents will be contacted and informed that the student will no longer be allowed on the bus.

2.3 Should a student breach the Code of Conduct and action is required, this will be assessed on a case-by-case basis.

2.4 During the Covid-19 pandemic failure to respect the travel guidance and deliberately placing risk on fellow students or the bus driver will result in an instant ban from the school bus.

Student name / names: 1. _____

2. _____

3. _____

Parent name: _____

Parent signature: _____

Parent contact details: _____

Emergency contact: _____

2026 - 2025

سياسة سلوك / سلامة الحافلات و القواعد السلوكية لدخل الحمام

1.1 تتطبق قواعد السلوك التالية على الطلاب الذين ينتقلون بالحافلات المدرسية التابعة لإديسون دخل الحمام.

السلوك: احترام الآخرين و ممتلكاتهم

يجب على الطلاب:

- احترام الركاب الآخرين و ممتلكاتهم.
- اتباع ارشادات سائق الحافلة دون إعتراض أو جدال.
- عدم العبث بالممتلكات، أو المعدات أو اللافتات التابعة للحافلة المدرسية.
- احترام الزملاء من الطلاب و مشرفي الباص.

السلوك: الانتظار للصعود للحافلة

يجب على الطلاب:

- الانتظار على مسافة مناسبة في خط مستقيم (طابور) حتى يحين وقت الذهاب و الصعود للحافلة.
- الوقوف بهدوء دون الصراخ أو النداء بصوت مرتفع.
- الصعود للباص بسلاسة دون دفع الآخرين أو منعهم من الدخول للحافلة (بدون تدافع).

السلوك: داخل الحافلة المدرسية (الباص)

يجب على الطلاب:

- جلوس كل طالب/ة على مقعد واحد.
- إلزام الجلوس طوال الرحلة و ربط حزام الأمان.
- الجلوس بهدوء و الإنصات لمشرفة الباص وإرشاداتها.

لا يجب على الطلاب:

- التحدث أو صرف انتباه السائق على السلم.
- استخدام مخرج أو باب الطوارئ، إلا في حال صدور تعليمات لهم من السائق بذلك، أو في حالة الطوارئ الحقيقية.
- الأكل و الشرب في الباص.
- استخدام ألفاظ و لغة بذيئة أو مسيئة في الباص.
- التتمر، الشجار، البصق، أو اظهار سلوك عدواني
- رمي الأغراض أو تخريب داخل أو خارج الباص. في حال القيام بتخريب و ضرر سيتم إخطار الشرطة.
- تغيير أماكن المقاعد أثناء الرحلة.
- حيازة أو مناقشة أو توزيع مواد غير لائقة أو مسيئة.
- استخدام جهاز تسجيل للحصول على صور أو صوت أو مقطع فيديو للسائق أو أي من الركاب.
- وضع أقدامهم على المقاعد.
- إلحاق أي نوع من التخريب سواء لمقاعد الباص أو غيرها.

السلوك: استخدام محطات الحافلات المعتمدة.

يجب على الطلاب:

- صعود و مغادرة الحافلة فقط من الأماكن المخصصة لذلك (محطة الصعود و النزول)

السلوك: مغادرة الحافلة المدرسية.

يجب على الطلاب:

- الانتظار و عدم الوقوف للنزول حتى يتوقف الباص تماماً.
- مغادرة الحافلة بطريقة منظمة.
- عدم عبور الطريق مباشرةً من أمام أو خلف الحافلة.
- استخدام خطوط عبور المشاة أينما وجدت.
- السماح للمشرفة/ مساعدة الباص باصطحابهم لباب أو بوابة المنزل .

السلوك: في حالة الطوارئ.

يجب على الطلاب:

- الانتظار وعدم الوقوف للنزول حتى يتوقف الباص تماماً.
- مغادرة الحافلة بطريقة منظمة.
- الانتظار بالمنطقة التي يحددها السائق و المشرفة/ المساعدة.

لا يجب على الطلاب:

- العبث بمعدات الطوارئ.

1.2 مطلوب من الطلاب احترام حقوق الركاب الآخرين في رحلة ممتعة و آمنة.

1.3 يُتوقع من أولياء الأمور توقيع هذه السياسة عند توقيع اتفاقية النقل بالحافلة المدرسية و تسديد الرسوم مع مكتب المحاسبة.

2. عقوبات السلوك الغير مقبول في الحافلة:

- 2.1 كجزء من التزامها بتوفير بيئة آمنة لنقل الطلاب و الأطفال من و إلى المدرسة، تحتفظ إدارة المدرسة بالحق في إخراج/طرده الطالب/ة من الحافلة المدرسية إذا كان سلوك الطالب/ة غير مقبول بتاتاً.
- 2.2 بعد عقد اجتماعات مع ولي أمر الطالب/ة و إصدار عدة تحذيرات دون اتخاذ إجراء من قبل ولي الأمر لتحسين سلوك الطالب، سيتم الإتصال بولي الأمر و تبليغه بعدم استطاعتنا السماح للطالب بالصعود للحافلة المدرسية.
- 2.3 في حالة خرق الطالب لقواعد السلوك و السلامة الخاصة بالحافلة، و توجب أخذ رد فعل؛ فسيتم تقييم ذلك على أساس كل حالة على حده.
- 2.4 خلال جائحة الكوفيد-19، سيؤدي عدم احترام الطالب لإرشادات السلامة و تعتمد المخاطرة على زملائه الطلاب أو سائق الحافلة؛ إلى منع وحظر فوري من الحافلة المدرسية.

اسم/ أسماء الطلاب: 1. _____

2. _____

3. _____

اسم ولي الأمر: _____

توقيع ولي الأمر: _____

ارقام التواصل بولي الأمر: _____

ارقام الطوارئ: _____